
Uitvraag cie RND mbt Startnotitie Biodiversiteit 13/5 
Algemene reactie: er worden veel vragen gesteld die inhoudelijk terugkomen in het 
actieplan, maar waar wij nu nog geen antwoorden op hebben. Zo ver zijn wij en de 
gebiedspartners nog niet.  

Belangrijkste punten: 

- Relatie landbouw en natuur 
- Bijenstrategie en exoten 
- Afstemming andere trajecten 
- Samenwerking gemeenten 
- Ambitieniveau (financieel en kaderstellend) 

 

PvdA – Abassin Nessar: 

1. Het effect van biodiversiteit op voedselvoorziening in Flevoland is belangrijk. Kunt 
u aangeven we in welke mate en op welke manier u aandacht besteedt aan de 
relatie tussen biodiversiteit en voedselvoorziening? 

In het Programma Landbouw Meerdere Smaken wordt verder op de link met 
voedselvoorziening ingegaan, daarbij gaat het ook om agrobiodiversiteit onder andere in 
relatie tot bodem, bestuiving en plaagbestrijding. Er is afstemming tussen beide trajecten. 

2. Van elke 3 happen die we nemen is een hap afkomstig van bijen. Hoe staat u in het 
actieplan stil bij de belangrijke rol van bijen in het ecosysteem en de gevolgen voor 
onze voedselvoorziening?  

Het stimuleren van condities van insecten waaronder bijen wordt meegenomen in het 
actieplan biodiversiteit. De wijze waarop wordt uitgewerkt in het actieplan.  

3. Hoe staat het in Flevoland met de populatie van bijen? 

Het grote areaal kleigrond wordt bevolkt door een beperkt aantal algemene niet-
gespecialiseerde bijensoorten. De gespecialiseerde bijensoorten komen voor in gebieden 
met andere grondsoorten. Verdere uitwerking wordt meegenomen in het actieplan. 

4. Op welke manier wilt u stilstaan bij het effect van biodiversiteit op beleving en 
recreatie van natuur?   

Versterking van de biodiversiteit vraagt een inzet van iedereen, bedrijven en overheden. 
Draagvlak voor natuur door beleving en recreatie helpt hierbij. 

GroenLinks – Corina Straatsma: 

1) De provincie is voornemens om zich aan te sluiten bij het Deltaplan 
Biodiversiteitsherstel. Dat lijkt ons een goed voornemen. Wanneer gaat de 
provincie dit doen? 

Dit jaar, 2020, sluit provincie Flevoland zich aan bij het Deltaplan Biodiversiteitsherstel.   



2) U noemt als partners onder andere de gemeenten in Flevoland. Hebben deze 
partners al plannen ontwikkeld voor biodiversiteitsherstel? Zo nee, hoe gaat u dit 
stimuleren en afstemmen in het te ontwikkelen actieplan? 

Dit varieert per gemeente. Het merendeel heeft al wel een biodiversiteit/natuur agenda of 
werken hier nu aan. Er is vanuit elke gemeente interesse om mee te doen. 

3) Onder 4, focus, kunt u bij de opsomming van de gebieden voor versterking van de 
biodiversiteit “biodiversiteit in watergebied” toevoegen? 

Het binnendijkse watergebied wordt meegenomen, ook door de samenwerking met het 
waterschap. 

4) Het actieplan richt zich niet op soorten. Wel noemt u een link met de 
programmatische aanpak van de otter, rugstreeppad en kiekendieven. Kunt u de 
weidevogels hieraan toevoegen? Deze worden misschien niet direct benoemd in de 
programmatische aanpak van de provincie, maar de natuur partners zoals 
Flevolandschap, Landschapsbeheer Flevoland en het Flevolands Agrarisch Collectief 
zijn op verschillende manieren betrokken bij weidevogel initiatieven en u noemt de 
achteruitgang van weidevogels in de eerste paragraaf als een aandachtspunt. 

De bescherming van boerenlandvogels gebeurd in Flevoland via het reguliere natuurbeheer 
(SNL), het agrarisch natuurbeheer (ANLb) en vrijwillig weidevogelbeheer. Er bestaat 
inderdaad geen aparte programmatische aanpak weidevogels. De relatie tussen het 
actieplan en deze drie instrumenten zal explicieter benoemd worden.  

5) Wordt de bijenstrategie integraal onderdeel van het actieplan (dit om versnippering 
te voorkomen)?  

De bijenstrategie wordt onderdeel van het actieplan.  

6) Bij samenhang noemt u initiatieven van de provincie op het gebied van 
verduurzaming van de landbouw, POP subsidies en de nog uit te werken 
landschapsvisie en bossenstrategie. Bent u het met ons eens dat de plannen voor 
stikstof reductie voor zover ze betrekking hebben op landbouw en natuur, ook in dit 
rijtje thuis horen?  

Wij zullen inderdaad de link met de plannen voor stikstof leggen.  

7) Wordt het actieplan biodiversiteit leidend en kader stellend voor wat betreft 
bovenvermelde initiatieven? 

In hoeverre het actieplan een kaderstellende rol krijgt in verschillende initiatieven en 
toekomstige projecten is afhankelijk van de invulling. In Q3 wordt een beeldvormende 
sessie georganiseerd met de commissie om verder op het ambitieniveau in te gaan.  

8) Voor herstel van de biodiversiteit en het verkrijgen van een robuuste natuur in 
Flevoland, zijn verbindingen tussen natuurgebieden en een minder abrupte 
overgang tussen natuur, water, agrarisch grondgebruik en de stedelijke omgeving, 
essentieel. Wordt dit gedeeld door alle partners die u noemt in het plan van aanpak 
en worden alle partners hierbij betrokken?  
 



Verbindingen kunnen gelegd worden bijvoorbeeld via akkerranden, slootkanten, enz.. 
Gezamenlijk met alle partners wordt invulling gegeven aan het actieplan. 

 
9) In het plan van aanpak lijkt u te kiezen voor afzonderlijke, sectorale bijeenkomsten 

met de partners om het actieplan vorm te geven, in plaats van een integrale 
aanpak, waarbij alle sectoren in samenhang worden besproken. Vindt u dit 
wenselijk, mede in het licht van de vorige vraag? 

In het plan van aanpak wordt aangegeven dat we werken met een combinatie van 
bijeenkomsten per sector en bijeenkomsten met alle partners gezamenlijk. Gezamenlijke 
bijeenkomsten zijn natuurlijk belangrijk. Echter is de weg naar een biodiversere overheid 
of organisatie per sector erg verschillend. Om per sector dieper op deze inhoud in te gaan 
worden de afzonderlijke bijeenkomsten gepland.  

10) Het actieplan wordt in het laatste kwartaal vastgesteld door PS, inclusief de 
begroting. Gaat u alvast bedragen invullen in de perspectiefnota, waar nu nog PM 
staat? 

In het traject van het actieplan biodiversiteit zullen verschillende scenario’s van het 
ambitieniveau inclusief financiën voorgelegd worden aan de commissie RND. 

D66 – Yvonne den Boer 

1. Is er al een verkenning uitgevoerd om de dijken in Flevoland te benutten om de 
biodiversiteit te vergroten, of kan de gedeputeerde toezeggen dat dit meegenomen 
wordt bij de totstandkoming van het Actieplan?  

 
De dijken zijn grotendeels eigendom van het waterschap Zuiderzeeland. De provincie zet 
er op in om deze naast de (water)wegen onderdeel te laten worden van de groen-blauwe 
dooradering door Flevoland.  

 
2. Kan GS voorbeelden geven van maatregelen en effectieve projecten of pilots van 

derden die al gestart zijn? En wat zijn de resultaten daarvan? 
 
Er is nog niet gestart, wij zijn wel in gesprek met verschillende initiatieven.  

 
3. Blz.3: Gs geeft aan dat de concept startnotitie (onder andere) tot stand is gekomen 

door bilaterale gesprekken met partners. Kan de Gedeputeerde aangeven met 
welke partners er is gesproken? 

Tot dusver zijn de onderstaande partners betrokken.  

Overheden: Alle zes gemeenten, Waterschap Zuiderzeeland 
Natuurverenigingen: Landschapsbeheer Flevoland, Natuur en Milieu Federatie Flevoland, 
IVN, Stichting Steenbreek 
Terreinbeheerders: Staatsbosbeheer, Flevo-landschap, Natuurmonumenten 
Agro-keten: LTO Noord, LTO Projecten, Flevoland Agrarisch Collectief, BDEKO 

  



PvdD – Jesse Luijendijk 

1. Is het college bekend met de ‘roadmap’ voor de weg naar insectenherstel die begin 
dit jaar door een internationale groep van 70 wetenschappers werd gepresenteerd? 
1 Deze roadmap bevat oplossingen en te ondernemen stappen voor 
biodiversiteitsherstel, van de korte tot de lange termijn. Is het college van plan 
deze wetenschappelijk onderbouwde methodes mee te nemen in het te schrijven 
actieplan?  

Het college is niet bekend met de roadmap, maar deze informatie wordt meegenomen in 
het opstellen van het actieplan. 

2. In het plan wordt gesteld dat exotenbestrijding ook onder het actieplan 
biodiversiteit zal vallen. Kan het college dit nader toelichten?  

Exotenbestrijding is van belang voor behoud van de biodiversiteit. Om dit onderwerp een 
goede plek te geven in het natuurbeleid wordt dit opgenomen in het actieplan. 

3. Hoe is de in 2020 beschikbare 250.000 euro opgebouwd? 

Indicatief € 50.000 proces en € 200.000 voor biodiversiteitsherstel.  

PVV – Jan Meindert Keuter 

1. Het verlies van biodiversiteit van bijvoorbeeld boerenlandvogels, komt 
voornamelijk van predatoren blijkt uit recent onderzoek (roofdieren zoals de vos, 
kraaien en overige). Wat gaat u hiertegen doen? 

Predatie is een natuurlijk fenomeen, afname van het aantal boerenlandvogels is een 
complexer probleem. Ook vroeger toen het nog goed ging met de boerenlandvogels waren 
deze predatoren er al. Wanneer er voldoende ruimte is voor boerenlandvogels is predatie 
op zich geen groot probleem.  

Binnen het agrarisch natuurbeheer is het plaatsen van een vossenraster rond plas-dras 
gebieden een subsidiabele maatregel.  

2. De vermindering van insecten komt o.a. door de verschraling van bepaalde 
gebieden. A. Is dit ook van toepassing in Flevoland en zo ja, welke maatregelen 
worden hiervoor opgelegd? 

Nee, dit lijkt niet aan de orde in Flevoland. 

3. Is er nog wel toekomst voor de Flevolandse vee- en akkerbouwer, gezien de 
hoeveelheid arbeids beperkende maatregelen? 

Flevoland is een agrarische provincie bij uitstek. Via het actieplan biodiversiteit en het 
programma Landbouw meerdere smaken wordt gekeken op welke wijze versterking van de 
biodiversiteit kan samengaan met de ontwikkeling van de landbouw. 

 

 
1 https://nioo.knaw.nl/nl/pers/internationale-wetenschappers-presenteren-samen-masterplan-voor-
insectenherstel 



4. Is het stoppen met zonneparken in landelijk en stedelijk buitengebied niet een 
betere oplossing om de biodiversiteit op peil te houden? 

Het versterken van de biodiversiteit is een brede opgave. Een integrale aanpak is daarbij 
essentieel. Zonneparken dragen ook bij aan een belangrijke (energie)opgave, hierbij zullen 
we dus ook moeten kijken naar deze ontwikkelingen. En hoe zich dat verhoudt tot de 
ambitie om te komen tot versterking van de biodiversiteit. 

CDA – Johan van Slooten 

1) In het concept wordt gesproken over de Green Deal Biodiversiteit van de Europese 
Commissie. Is deze Green Deal al vastgesteld (o.a. door het Europees Parlement), 
zodat deze (nu al) leidend kan zijn voor ons actieplan? 

Nee, de Green Deal is nog niet vastgesteld. De inhoud wordt wel alvast mee genomen. 

2) Hoe moeten we ons het komende Actieplan Biodiversiteit voorstellen: een overzicht 
(en voortzetting) van wat we al doen, of worden er nieuwe (strengere) kaders 
gesteld? 

Het actieplan is geen samenvatting van wat we al doen. Er wordt een visie opgesteld en er 
worden concrete acties uitgezet ter bevordering van biodiversiteit. Of het stellen van 
kaders voor andere beleidsterreinen en ontwikkelingen hier onderdeel van is, is aan PS. In 
Q3 wordt over het ambitieniveau een beeldvormende ronde gehouden met de commissie 
RND.  

3) Sportvisserij Nederland wordt genoemd als een van de partners, hoe zit het met de 
organisaties van (professionele) IJsselmeervisserij zoals de Vissersbond? 

Nee, het IJsselmeergebied wordt niet meegenomen. 

4) Wordt de in 2019 gepresenteerde Green Paper van FAC en LTO gebruikt als input 
voor het actieplan? 

De green paper wordt gebruikt als input. Tevens zijn beide partijen betrokken in de 
verdere totstandkoming van het actieplan.  


